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Den 10. feb. 2022 kl. 14.03 skrev TMFKP BPM OMB Byliv: 

  

Kære Kristian F Jensen  

Tak for din henvendelse vedr. fremkommeligheden hvor der er smalle fortove.  

Jeg forstår dine pointer i forhold til de smalle fortove. Når vi giver tilladelse til udeservering, sker 

det altid på baggrund af en konkret vurdering og prioritering, herunder med henblik på 

fremkommelighed og tilgængelighed, men også politiske visioner.  

  

Der er en politisk tilkendegivelse om, at der skal være mulighed for udeservering, hvilket bl.a. er 

med til at understøtte de politiske visioner i "Fællesskab København", at få flere til at opholde sig 

ude, og i længere tid. Det blev også tydeliggjort med særordningerne i forbindelse med Covi-19, 

hvor politikerne ad flere omgange vedtog mulighed for udvidet udeservering.  

  

Der er flere steder i særligt Indre By, hvor fortovene er smalle, og hvor der ofte er meget lidt 

færdsel med biler på selve vejarealet, og hvor mange fodgængere alligevel færdes på vejarealet. 

Der er mange steder, hvor fortovene er så smalle, at de alligevel ikke er hensigtsmæssige at 

benytte som fx kørestolsbruger, og med barnevogn eller rollator. Derfor har vi umiddelbart en 

praksis om, at selv på ret smalle fortove, giver vi mulighed for udeservering på 0,6 m langs egen 

facade.  

  

Det vil sige, at det ofte er det muliges kunst, med den måde vores by er indrettet på, men vi 

forsøger, at prioritere, så flest mulige bliver tilgodeset – jeg kan dog godt forstå din pointe med de 

smalle fortove, og håber at dette gav en forklaring på prioriteringen i forhold til at tillade fx 

udeservering.  

Med venlig hilsen  

Helene Olsen 

Studentermedhjælper 

Virksomheder og Byliv 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed  
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Fra: Borgmesteren TMF  

Dato: 10. marts 2022 kl. 10.03.50 CET 

Emne: Svar på henvendelse Vedr. Ude servering (2022-0052182) 

  

Kære Kristian F. Jensen 

  

Tak for din henvendelse. 

  

Jeg forstår godt din bekymring og jeg går helt generelt ind for, at der skal være en god 

tilgængelighed i København, så man også kan komme rundt i byen hvis man har et handicap, har 

en barnevogn med osv. 

Jeg synes din henvendelse rammer lige ned i en meget central problemstilling, nemlig hvordan vi 

bedst bruger den begrænsede plads, vi har til rådighed i København. Jeg arbejder for, at vi 

kommer til at bruge en større del af byen på bl.a. grønne, rekreative områder og lader bilerne 

fylde mindre i gadebilledet. Hvis eksempelvis flere af de små gader i Indre By var bilfri, ville der 

være god plads til både udeservering og fodgængere. 

  

Jeg har bedt forvaltningen om at redegøre for sagen i forlængelse af din henvendelse, og du kan 

læse forvaltningens notat her. Som det fremgår af notatet, træffer forvaltningen alle afgørelser på 

baggrund af en konkret vurdering og har altså i de sager, du henviser til, vurderet at det er 

forsvarligt at give tilladelse til udeservering på trods af, at fortovene er smalle. 

  

Jeg har som borgmester ikke mulighed for at gå ind i de konkrete sager, men vil tage din 

henvendelse med i det videre arbejde i forhold til indretning af Middelalderbyen. 

  

Endnu engang tak for din henvendelse. 

   

Med venlig hilsen  

Line Barfod 

Teknik- og Miljøborgmester 

_______________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  
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Emne: SV: Svar på henvendelse Vedr. Ude servering (2022-0052182) 

Kære Kristian 

  

Tak for din henvendelse angående fair bevægelighed og prioriteringer omkring udeservering på 

fortove.  

  

Den praksis, der beskrives synes at kunne skabe uhensigtsmæssige gener for blandt andre 

mennesker med handicap, der må se sig nødsaget til at færdes på vejen i stedet for på fortovet. Er 

man fx gangbesværet, risikerer man således ikke blot at være udfordret af tilgængeligheden på de 

smalle fortove, men bliver ydermere udfordret af at skulle færdes på vejarealet blandt biler mm. 

Det bekymrer os, at forvaltningen har en praksis, der som udgangspunkt giver tilladelse til 

udeservering på fortove. 

  

På baggrund af din henvendelse med det vedlagte notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen, har vi 

rettet henvendelse til Teknik- og Miljøborgmester i Københavns Kommune Line Barfod og bedt om 

en redegørelse for deres praksis på området.   

  

  

Venlig hilsen  

  

Sissel Kondrup Bach 

Fuldmægtig 

Det Centrale Handicapråd  

 

 

 

 

 


